
ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA
 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT  

D’11 DE FEBRER DE 2021

Lloc de la reunió:                  Alaró, Casa Consistorial, videoconferència
Data:                                     11 de febrer de 2020
Hora de començament:        20 h.
Hora d’acabament:               21 h.
Membres participants per
videoconferència:     Llorenç Perelló Rosselló, batle   

    María Lourdes Bennasar Bennasar 
    Lorenzo Rosselló Campins 
    Gabriel Rosselló Cirer
    Catalina Cifre Rosselló 
    María Angustias Cabañero Lavara 
   Juan Antonio Lozano León 
    Antoni Mateu Morro
    Aina Maria Munar Isern 
    Antònia Martorell Vanrell
    José Miguel Alamillo Cabot 
    Aina Sastre Bestard 
    Adolfo Collado Rosselló

Membres absents:     -
Caràcter de la sessió:      extraordinària
Convocatòria:                        primera
Càrrecs participants per
videoconferència:
Secretari:                               Jaume Nadal Bestard
Interventor:     Ruben López Santandreu

1. PRESSUPOST GENERAL 2020 I PLANTILLA DE PERSONAL.-

(Exp. núm. 89/2021)

Proposta de batlia.  informada favorablement  per  la  comissió  especial  de 
comptes en sessió de 8 de febrer de 2021.

“Memòria.

La memòria que teniu a les mans recull els comptes municipals per a l’anualitat 
de  2020,  un  any que estarà  marcat  per  haver  d’aprovar  uns comptes amb 
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superàvit, atesa l’aplicació de la regla de la despesa, que no permet al nostre  
Consistori afrontar les despeses preteses, per a les quals sí que hi podria haver 
finançament suficient.

El  pressupost  plantejat  entra  dins  els  paràmetres  del  marc  pressupostari 
aprovat  per  als  anys  2020-2022  i  compleix  amb  els  objectius  d’estabilitat 
pressupostària,  la  regla  de  despesa  no financera  i  amb l’objectiu  de  deute 
públic marcat.
  
En el següent quadre es mostra la comparació dels increments/disminucions 
per capítols del pressupost 2019 amb el de 2020:

INGRESSOS

Capítol Descripció 2020 2021 %

1 Imposts directes
1.877.000,0

0
1.896.000,0

0 1,01%

2 Imposts indirectes 251.100,00 291.100,00 15,93%

3 Taxes i altres 818.900,00 866.800,00 5,85%

4 Transferències corrents
1.654.122,9

2
1.766.001,4

9 6,76%

5 Patrimonials 47.450,00 46.420,00 -2,17%

6 Alienació inversions 0,00 0,00 0,00%

7 Transferències capital 184.300,00 866.184,23
369,99

%

8 Actius financers 0,00 0,00 0,00%

9 Passius financers 0,00 0,00 0,00%

  TOTAL
4.832.872,9

2
5.732.505,7

2 18,61%

DESPESES

Capítol Descripció 2020 2021 %

1 Personal
2.396.350,0

0 2.650.050,00 10,59%

2 Béns corrents i serveis
1.250.225,0

0 1.209.165,72 -3,28%

3 Financeres 17.390,00 17.000,00 -2,24%

4 Transferències corrents 475.640,00 495.060,00 4,08%

5 Fons de contingència 0,00 0,00 0,00%

6 Inversions reals 374.754,03 1.361.130,00 263,21%
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7 Transferències capital 6.100,00 100,00 -98,36%

8 Actius financers 0,00 0,00 0,00%

9 Passius financers 70.500,00 0,00
-

100,00%

  TOTAL
4.590.959,0

3 5.732.505,72 24,87%

Per polítiques de despesa la comparació entre els pressuposts 2019 i 2020 és 
la següent: 

Codi Política de despesa 2020 2021 %

0 Deute públic 87.890,00 17.000,00 -80,66%

13
Seguretat i mobilitat 
ciutadana 733.100,00 834.000,00 13,76%

15 Habitatge i urbanisme 253.600,00 285.000,00 12,38%

16 Benestar comunitari 533.700,00
1.388.680,0

0
160,20

%

17 Medi ambient 87.900,00 85.000,00 -3,30%

22
Altres prestacions a favor 
d'empleats 48.000,00 45.000,00 -6,25%

23
Serveis socials i promoció 
social 492.650,00 587.900,00 19,33%

31 Sanitat 65.300,00 76.800,00 17,61%

32 Educació 448.380,00 476.600,00 6,29%

33 Cultura 424.435,00 495.475,72 16,74%

34 Esport 357.334,03 298.100,00 -16,58%

43 Comerç i turisme 75.150,00 149.800,00 99,33%

44 Transport públic 6.000,00 5.000,00 -16,67%

45 Infraestructures 4.700,00 5.500,00 17,02%

91 Òrgans de govern 106.500,00 106.000,00 -0,47%

92 Serveis generals 547.020,00 586.550,00 7,23%

93
Administració financera i 
tributària 279.800,00 254.100,00 -9,19%

94
Transferències a altres 
administracions 39.500,00 36.000,00 -8,86%

  TOTAL 4.590.959,0 5.732.505,72 24,87%
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3

Es mantenen els serveis municipals que es venen desenvolupant al llarg dels 
anys i es preveuen següents inversions:

Concepte d'inversió Import

Inversions seguretat, videovigilància 1.000,00 €

Inversions policia 1.400,00 €

Aparcament c/ Blanca de Son Penyaflor 192.000,00 €

Maquinaria i utillatge, P. Civil 1.500,00 €

Inversions camins i carrers 15.000,00 €

Rehabilitació barri los Damunt (Pl. Cabrit i Bassa) 3.000,00 €

Patrimoni de sòl i execució de planejament 100,00 €

Adaptació NNSS a PTM 14.000,00 €

Redacció de projectes 10.000,00 €

Murs i xarxes d'abastiment d'aigües Son Pol 485.000,00 €

Xarxa d'aïgues i renovació paviment c/ Pontarró 350.000,00 €

Inversions generals, cementeri 1.500,00 €

Renovació paviment cementiri 10.000,00 €

Aplicacions informàtiques 730,00 €

Maquinaria i utillatge, brigada 2.000,00 €

Actuacions adquisició, recuperació i protecció recursos 
naturals

100,00 €

Sanejament antic abocador runes s'Olivaret 100,00 €

Mobiliari, oficines s. socials 1.000,00 €

Mobiliari habitatges tutelats 2.000,00 €

Renovació lluminàries CEIP Pere Rosselló Oliver 20.000,00 €

Mobiliari i material psicomotricitat 2.000,00 €

Ordinadors, impressores i accessoris 1.000,00 €

Inversions biblioteca 1.500,00 €

Inversions arxiu 1.000,00 €

Inversions mobiliari Son Tugores 3.500,00 €

Inversions edifici Son Tugores 5.000,00 €

Inversions teatre 3.500,00 €
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Restauració molí d'aigua Son Tugores 18.500,00 €

Restauració marges camí Castell d'Alaró (inclou 1% 
cultural UE-1) 78.000,00 €

Restauració síquia Ses Artigues, tram Son Tugores 100,00 €

catàleg d'elements i espais protegits 1.000,00 €

Inversions casal de joves 2.000,00 €

Inversions alberg s'Olivaret 21.000,00 €

Inversions poliesportiu 7.000,00 €

Renovació pista semicoberta 50.000,00 €

Renovació enllumenat poliesportiu (PAESC) 45.100,00 €

Inversions taules, tendals i carpes 2.000,00 €

Mobiliari casa de la vila 2.000,00 €

Ordinadors, impressores i accessoris 3.000,00 €

Renovacions casa de la vila 2.000,00 €

Aplicacions informàtiques 1.500,00 €

SUMA
1.361.130,00 

€

El capítol d’inversions, com es pot veure, és el capítol que veu una retallada 
més flagrant, sobretot per l’aplicació de les restriccions de despesa derivades 
de la regla de despesa.

Per altra banca, cal destacar l’esforç que fa l’Ajuntament envers als empleats 
públics, perquè el capítol 1 inclou les actualitzacions de la carrera professional, 
l’apujada de sou al personal de la corporació i  una previsió per si  hi  ha un 
augment el mes de juliol. A més, s’ha apujat la partida d’altres prestacions a 
favor dels treballadors, quan feia  anys que no es feia cap canvi  en aquest  
sentit. Aquest capítol representa més del 50 per cent de les despeses per al 
present exercici del nostre Consistori.

En aquest sentit, cal destacar la inclusió en els comptes d’una nova plaça de 
policia local i  d’un tècnic d’administració general per a donar resposta a les 
necessitats del nostre ajuntament. Unes necessitats de personal que s’han vist 
agreujades per la retallada en ajudes per a la contractació que ha fet el Govern 
de les Illes Balears, passant de tres persones de suport administratiu a principis 
de 2019 a 0 a dia d’avui. 

Per altra banda, entre les variacions es destaquen les següents:

- El deute públic s’està reduint i sols hi fa falta una aportació de 87.890€,  
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que representen un 29.57% manco de despesa.

- La partides de Seguretat i ordenació del Trànsit augmenta, atès que es 
preveu l’inici de les obres del vial de Son Pol, a les quals es destinen un 
total de 98.000 euros per poder posar en marxa aquesta infraestructura, 
desitjada per molts d’alaroners i que reduirà el trànsit dins el poble.

- A Habitatge s’ha disminuït la despesa, atès que ja s’ha feta la inversió 
corresponent  al  carrer  del  metge  Jaume Colom,  que  va  haver-se  de 
finançar després d’haver perdut el seu finançament inicial provinent del 
superàvit de 2016.

- Les despeses corresponents a Medi Ambient, Sanitat i Serveis Socials 
es  mantenen  pràcticament  sense  canvis  destacables,  excepte  petits 
ajusts. 

- Per la seva part, les partides de Cultura i Educació reben un increment 
de despesa, atès que són unes àrees d’importància cabdal per a aquest 
consistori  i  que  mancaven  de  finançament  per  a  alguns  dels  seus 
programes.  A  més,  s’han  creat  partides  més  específiques  per  a  les 
activitats habituals en aquestes àrees.

- En l’apartat  d’esports,  es  minva  la  despesa,  atès  que  el  2019  s’han 
executat grans inversions i hi destaca una inversió finançada pel Consell  
de Mallorca al camp de futbol 7.

- Les partides corresponents a transferències a altres administracions s’ha 
d’augmentar per fer front a les quotes de Mallorca Rural, atès que al  
pressupost  2019  no  es  avern  preveure,  tot  i  que  l’Ajuntament  era 
coneixedor de les mateixes. En aquest any es pagaran dues anualitats.

El resum, per tant, és que són uns pressuposts que neixen amb superàvit, que 
no es podrà gastar dins l’any 2020, cosa que minva la capacitat de l’Ajuntament 
de  solventar  els  problemes  dels  nostres  ciutadans.  Tot  i  això,  des  de  les 
diferents  àrees  s’aprofitaran  totes  les  assignacions  per  a  poder  extreure  al  
màxim aquest pressupost tan ajustat.” 

Opinions sintetitzades dels membres de la corporació que intervenen en 
la deliberació:

Aina Sastre Bestard, portaveu del grup municipal MÉS per Alaró:
L’increment del pressupost respecte el de 2020 es deu, sobre tot, a la 

supressió de la “llei Montoro”, i també a la reducció de deute, fruit de la bona 
gestió de l’anterior equip de govern. La documentació del pressupost tan sols la 
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tinguérem completa el passat diumenge, amb això s’obstaculitza la tasca de 
l’oposició;  no  obstant,  agraïm la  predisposició  del  regidor  d’hisenda Llorenç 
Rosselló. Resulten curioses les reduccions en l’àrea de medi ambient, i també 
en transport públic, quan estem enmig d’una crisi climàtica. L’augment en l’àrea 
d’educació és molt poc, comparat amb l’augment global. Es redueix el capítol 2, 
en  manteniment  d’instal·lacions,  com si  totes  estiguessin  en  perfecte  estat. 
Proposarem derogar  el  conveni  amb Natura Park,  i  augmentar  l’aportació  a 
l’associació animalista d’Alaró, però es fa amb una quantia ridícula i insuficient. 
Ens  ha  sorprès  que,  després  de  totes  les  insistències  que  s’han  fet  per 
aportacions d’altres  administracions,  en el  pressupost  municipal  es dediquin 
zero euros al Centre de dia. Votarem en contra.  

Aina Maria Munar Isern, portaveu del grup municipal PSIB-PSOE:
Me decep l’equip de govern perquè, amb majoria absoluta, no ha estat  

capaç d’aprovar el pressupost en termini. Agraïm la feina de l’interventor, com 
cada any. Estem en desacord amb la convocatòria de la comissió de comptes i 
així com es posà a disposició la documentació: faltava la Memòria, i això que el 
batle té dedicació exclusiva. Dono las gràcies per la disponibilitat del regidor  
d’hisenda Llorenç Rosselló.  No són uns pressuposts valents.  Estem a favor 
d’incrementar les partides de serveis socials. En l’àrea de comerç l’increment 
és mínim. Les nostres propostes eren ajustar a la baixa la partida d’incineració 
de residus, perquè està un poc inflada; recollir l’aportació de l’ajuntament a la 
partida  d’ajudes  al  comerç  i  a  empreses;  volíem  augmentar  la  partida  del 
conveni amb l’Associació de defensa dels animals, perquè se’ls ha de donar 
suport. Després de les vostres crítiques en anys anteriors, resulta que no hi 
havia partida per a inversions en el Cementeri. En quant a personal, la provisió 
de la plaça de tècnic d’administració general, que està ajornada, està dotada 
amb  excés.  Els  ingressos  han  apujat  perquè  tindrem  moltes  subvencions 
d’altres  administracions.  ¿Per  què  es  preveuen  més  ingressos  per  l’impost 
sobre  béns immobles?.  El  cobrament  del  conveni  urbanístic  sobre  la  unitat 
d’execució núm. 1 és dubtós, tal com ho indica l’interventor. És a la comissió de 
comptes on s’han de resoldre tots els dubtes sobre partides concretes, però per 
això es precisa de tota la documentació completa. Nosaltres fórem valents en la 
implantació de la carrera professional del personal municipal. Un dels vostres 
compromisos electorals era revisar l’acord de la policia local; resulta que no 
estàveu d’acord amb l’import del complement específic del cap de la policia, i 
ara  resulta  que  sí.  ¿Per  què  s’ha  eliminat  la  partida  del  certàmen literari?. 
S’hagués pogut baixar la partida de festes. ¿S’ha de comprar més material pel  
mercat setmanal?. En relació al Centre de dia l’únic que heu sabut fer ha estar  
renunciar a un projecte i a un servei que ara ja podríem tenir, i criticar les altres 
administracions.  Les  inversions  que  s’apugen  més  és  perquè  hi  ha 
subvencions. Son necessàries inversions en les instal·lacions municipals. No 
podem oblidar el  plet  respecte l’edifici  del “Fantasio”.  No votarem en contra 
perquè heu tingut en compte una sèrie de propostes nostres. La nostra serà 
una abstenció en positiu.
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Llorenç Perelló Rosselló, batle:
El deute que hi havia l’any 2015 era, principalment, amb els proveïdors. 

No  duguérem  el  pressupost  al  ple  de  gener  perquè  poguéssiu  tenir  els 
esborranys i  fer  aportacions.  Hi  ha  inversions,  com són les de l’enllumenat 
públic, que també afecten positivament el medi ambient. Amb les inversions 
ens posem al dia en instal·lacions. No s’ha apujat cap altre més conveni que el 
de l’Associació de defensa dels animals; en relació amb el conveni amb Natura 
Park anem de la mà amb la Mancomunitat des Raiguer i esprem a veure com 
queden  les  negociacions.  Pel  Centre  de  dia  es  pot  incorporar  crèdit,  del 
superàvit de 2020. El pressupost no s’ha aprovat abans perquè no teníem les 
dades de les aportacions de l’Estat i  del Consell de Mallorca; per altra part,  
alguns ingressos estan en una situació d’incertesa, per exemple el cobrament 
dels lloguers d’edificis municipals. En relació al suport al comerç, ja hi havíem 
destinat trenta-cinc mil euros, però fins fa una setmana no sabíem l’aportació 
del  Consell  de  Mallorca.  En  relació  a  la  disminució  de  la  partida  per  a 
incineració  de  residus,  partim  i  confiem  en  les  dades  que  ens  donen  les 
tècniques de la Mancomunitat des Raiguer. Hi havia altres prioritats abans que 
les inversions en el Cementeri, per exemple en matèria d’educació. La previsió 
d’ingressos per l’impost sobre béns immobles augmenta perquè de seguida es 
comuniquen els finals d’obra. Hem de tirar endavant amb el conveni urbanístic 
de la unitat d’execució núm. 1, no ho podem tenir més temps aturat. Ara hi ha 
problemes  més  greus  que  revisar  l’acord  amb  el  personal.  S’ha  baixat  un 
trenta-tres per cent la partida de festes, i si no se’n poden fer, es destinarà a 
altres partides. 

Aina Sastre Bestard:
També s’hagué de pagar un milió dos-cents mil euros per un solar fins 

ara buit i en el que no s’ha pogut fer res, i quan es comprà el batle era regidor. 
Quan diem que no hi ha partida pel Centre de dia és perquè això reflexa el  
passotisme de l’equip de govern respecte un servei necessari, i el batle sols es 
dedica a repartir culpes; el Consell de Mallorca ha aportat, la Conselleria de 
Serveis Socials del Govern Balear s’ha compromès a aportar per fer-ho realitat, 
respectant  l’autonomia de l’equip  de  govern,  però encara  no s’ha firmat  un 
conveni; sí, tenim un solar, i volem que les altres administracions aportin, però 
el conveni no està signat; el passat 29 d’octubre la conselleria envià un escrit, i 
encara  està  sense  resposta;  l’ajuntament  no  està  fent  la  seva  feina;  per 
supèrbia s’aturà un projecte que estava iniciat i avaluat, que podia solucionar el  
problema d’unes quinze famílies, per ara tan sols tenir un projecte amb cinc 
places més.

Aina Maria Munar Isern:
El batle segueix en la tònica de donar la culpa als altres. Es feu una gran 

amortització de deute a finals del mandat de l’anterior equip de govern. Hi ha 
poc més que afegir al que ha dit Aina Sastre sobre el tema del Centre de dia;  
haguéssim pogut comprar un solar, sí; però ara ja podríem tenir un Centre de 
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dia. Els solars del C/ de Blanca de Son Penyaflor els pagà l’anterior equip de 
govern. Les normes subsidiàries de planejament urbanístic estaven aparcades 
dins un calaix fins que sortí el tema de l’edifici del “Fantasio”. Nosaltres ens 
examinàrem i suspenguérem, no fa falta retreure coses d’abans.

Llorenç Perelló Rosselló, batle:
Quan es qualificaren com “aparcament” els solars del C/ de Blanca de 

Son Penyaflor, jo tenia deu anys; aquest any serviran per fer-hi un aparcament.  
Aquest  any les inversions estan molt  lligades a subvencions finalistes,  i  les 
prioritats  les marca l’administració  que subvenciona.  El  Consell  de Mallorca 
sols  aporta  cent  vint-i-mil  euros  pel  Centre  de  dia,  i  la  conselleria  sols 
cinquanta-mil, i el pressupost de la Comunitat Autònoma ja estava tancat. A la 
nostra illa ja hi ha molts certàmens literaris i ben dotats, no fan falta més petits 
certàmens mal dotats. S’han fet millores en el Cementeri. Ara es pot tornar a 
posar en marxa la revisió de les normes subsidiàries de planejament urbanístic. 

Resultat de la votació:
Vots a favor:  8  (set),  grup municipal  Popular  d’Alaró  (Llorenç Perelló 

Rosselló,  María  Lourdes  Bennasar  Bennasar,  Lorenzo  Rosselló  Campins, 
Gabriel  Rosselló  Cirer,  Catalina  Cifre  Rosselló,  María  Angustias  Cabañero 
Lavara, Juan Antonio Lozano León i Antoni Mateu Morro). 

Vots  en  contra:  2  (dos),  grup  municipal  MÉS per  Alaró  (Aina  Sastre 
Bestard i Adolfo Collado Rosselló).

Abstencions:  3  (tres),  grup  municipal  PSIB-PSOE (Aina  Maria  Munar 
Isern, Antònia Martorell Vanrell, i José Miguel Alamillo Cabot).

S’acorda:
- Aprovar  inicialment  el  Pressupost  per  a  2021  i  la  Plantilla  de 

personal.

En aquest estat, i no havent-hi més assumptes a tractar, el batle aixeca la 
sessió, de la qual s'estén la present acta i jo, com a secretari, en dono fe.

Alaró, 11 de febrer de 2021.

    Vist i plau,
    el batle,

(document amb signatures electròniques)
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